
Hrvatska U prijevodu

Banovina 8 mjeseci nakon potresa: Što se promijenilo i ima li
nade za bolje sutra?

Ministar prostornog uređenja, graditeljstva i državne imovine Darko Horvat najavio je kako će doći do izmjena Zakona o obnovi i
podzakonskih akata, ocijenivši da bi se time obnova potresom pogođenih područja mobilizirala daleko više i jače nego dosad.
Pokazatelj je to koliko je do sada napravljeno – ili nije.

“Teško je apostro�rati u ovom trenutku sve što će se mijenjati, ali već duže naglašavam tri ključna problema koja ne daju da
dinamika bude brža. Identi�kacija mjesta prebivališta ili boravišta na sam dan potresa, velik broj nepostojećih objekata koji su
oštećeni i ono što je rak-rana, ali ne samo Zagreba nego i drugih dijelova Hrvatske – nerazriješeni imovinsko-pravni odnosi”, rekao
je Horvat.
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Najbolja je prilika da kupite ulazna vrata za vaš dom! Naručite po super
cijeni.

Pulsni oksimetar treba biti dio svake kućne ljekarne

    

TEKST SE NASTAVLJA NAKON OGLASA
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Što je do sada napravljeno?

Na dan 25. kolovoza 2021., prema podacima Ministarstva, ukupno je zaprimljeno 9.017 zahtjeva za obnovom i 7.224 zahtjeva za
nekonstrukcijskom obnovom a uklonjeno je 282 objekta koji su prijetili sigurnosti. Radovi nekonstrukcijske obnove završeni su na
380 objekata, u tijeku su radovi na 502 kuće.

Na području naše županije uklonjena su 282 objekta oštećena u potresu. Najviše njih, čak 123 uklonjeno je na području Petrinje. U
Glini je uklonjeno 46 objekata, a u Sisku 31 objekt.

Uklonjeno je 36 poslovnih objekata, 17 stambeno-poslovnih, po 13 gospodarskih i sakralnih, 8 višestambenih, 6 pomoćnih, a
najviše uklonjenih objekata čine obiteljske kuće kojih je do sada uklonjeno 188.

Poduzetnici na čekanju

Izgradnja Centra novog života u Petrinji unatoč obećanjima političara još uvijek traje. Kad se dogodio potres 29.12.2020. godine,
mnogi su petrinjski poduzetnici ostali bez svojih prostora, većinom oni u centru grada. Već tada se se počelo govoriti o Centru, ali
on ni danas nije u funkciji. Prije nekoliko dana Vlada je uplatila s 30 milijuna kuna na račun Grada za Centar novog života Petrinja.

Pomažu li gradovi građanima?

“Dva sam mjeseca na dužnosti i čini se kao da nema pomaka, iako, kad zastanem, vidljivi su neki pomaci. Problem je što je cijela
obnova pod nadležnosti države, pa grad na puno stvari ne može utjecati. Petrinja ima info-centar, a mi u Glini nemamo ni to, da bar
ljudi negdje dobiju odgovore na pitanja o obnovi. Kontejner gradske uprave mi je na cesti i svaki dan dolaze ljudi s pitanjima na
koja ni ja nemam odgovore. Nastojim riješiti ono što mogu na razini grada – raspodjela klima-uređaja, priključak na vodovod,
kanalizaciju…”, opisao je za Narod.hr nezavisni gradonačelnik Gline Ivan Janković.

“Problem grada Gline je ogromna površina i raštrkanost stanovništva, sela koja su zapuštena i dostupnost tih mjesta. To su
problemi koji su postojali i prije potresa, nedostupnost infrastrukture, prohodnost puteva. Ljudi su to prije i sami održavali, a sad je
sve na gradu i Komunalcu, a takvo stanje je neodrživo za grad”, kaže.

“Što se tiče uništenog centra grada u fondovima imamo sredstva za rekonstrukciju, a ne za izgradnju. Dakle, moramo sačuvati bar
dio pročelja da bi dobili sredstva za obnovu i Ministarstvo kulture je osiguralo sredstva tako da će u stopostotnom iznosu
�nancirati obnovu. Mislim da će kroz kratki rok krenuti natječaj za projektiranje tih zgrada, moramo još odrediti prenamjenu nekim
prostorima i mislim da će se taj uži centar vrlo skoro početi obnavljati”, rekla je za Narod.hr HDZ-ova gradonačelnica Magdalena
Komes.

“Koliko god možda izgleda prema van da se ništa ne događa, jako puno ljudi u Stožeru i ministarstvima radi na rješavanju
prepreka, koje su trenutno u zakonima i drugim objektivnim okolnostima, da se sve pokrene, naravno, obnova kuća i građevina nije
u nadležnosti Grada ali zato smo preuzeli izradu elaborata za uklanjanje objekata gdje smo napravili velike pomake u dva mjeseca.
Uklonjeno je 117 objekata, a u tijeku je uklanjanje na 10 lokacija. Moram napomenuti kako smo zahvaljujući donaciji Grada
Slavonskog Broda većim dijelom obnovili objekt Duga Dječjeg vrtića Petrinjčica. Područni koji ima žutu naljepnicu obnavlja se
zahvaljujući donatoru Raiffeisen banka i očekujemo da će do sredine rujna radovi biti gotovi. Obnova vrtićkih objekata nam je
izuzetno važna jer želimo osigurati ostanak mladih obitelji u našem gradu, a naravno ne zaboravljamo ni stambene objekte gdje
uglavnom radimo na koordinaciji. Dobrih ljudi doista ima, shvaćaju razinu tragedije koja je pogodila Petrinju i naše građane, tako
da imamo trenutačno 13 donatora koji žele obnoviti kuće”, dodala je.

“Što se tiče trajanja obnove, to je nemoguće procijeniti u ovom trenutku. Gledam obnovu kao stroj koji je počeo raditi, kada uđe u
punu snagu, sve će ići daleko brže. Nažalost, kočnica obnovi su bili objekti koje je trebalo ukloniti, uostalom s izgradnjom ne
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možete početi dok nemate čist teren za ponovnu ili novu izgradnju. Pred nama su u svakom slučaju godine obnove, sama šteta se
broji u milijardama, a gradnju nitko ne želi brzati, svaki novoizgrađeni objekt morat će biti ne samo adekvatan namjeni nego i
protupotresno stabilan kako nam se ovakva tragedija nikada više ne bi ponovila”, zaključila je.

Informacije iz Grada Siska do zaključenja ovog članka nismo dobili.

 

Podržite nas! Kako bismo Vas mogli nastaviti informirati o najvažnijim događajima i temama koje se ne mogu čitati u drugim medijima, potrebna nam je Vaša

pomoć. Molimo Vas podržite Narod.hr s 50, 100, 200 ili više kuna. Svaka Vaša pomoć nam je značajna! Hvala Vam! Upute kako to možete učiniti možete

pronaći OVDJE

Izvor: narod.hr
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